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Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
 
Datum: 2023-04-25 
Tid: 09:00–12:55 
Plats: Verksamhet arbetsmarknad, Lokal Björken, Argongatan 39 
 
Närvarande ledamöter 
Christopher Hedbom Rydaeus (M) § 82, deltar inte p.g.a jäv 
Marie Brorson (S) 
Susanne Lindholm (KD) 
Kent Vallén (S) 
Eva Chrapkowska (S) 
Zezo Alnaji (S) 
Inger Westerberg (S) 
Antti Ahtiainen (S) 
Madeléne Ljungström (M) 
Magnus Stålberg (M) 
Abdulrahman Ibrahim Muhammed (C) 
Peter Johansson (C) 
Jan Murman (SD) 
Christer Johansson (SD) 
Faisa Maxamed (V) 
Gunilla Werme (L) 
 
Tjänstgörande ersättare 
Ingegerd Flock Andersson (M) Ersätter Christopher Hedbom Rydaeus 

§ 82 
Krister Rickardsson (SD) Ersätter Markus Allard (ÖrP) 
 
Närvarande ersättare 
Suzanne Gynnhammar (S) 
Karl-Bertil Persson (S) 
Denana Holmberg (S) 
Lars Norling (S) 
Yvette Hendeberg Strand (M) § 88, deltar inte p.g.a jäv 
Ingegerd Flock Andersson (M) §§ 71–75, 77-81 och 83-96 
Leif Lundell (C) 
Kerstin Cederström (L) 
Mats Dalsbro (V) 
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Övriga 
Maria Viduss Nämndsekreterare 
Nima Poushin Förvaltningsdirektör 
Stefan Ask Biträdande förvaltningsdirektör 
Carin Westmark Verksamhetschef 
Tina Ottosson Verksamhetschef 
Markus Karlsson Enhetschef 
Anna Almbrandt Planerare 
Elisabeth Lindéus Planerare 
Mokhtar Bennis Verksamhetschef 
Annika Ramberg Controller 
Stefan Sjöbäck Planerare 
Markus Eklund Planerare 
Nicolas Sandoval Enhetschef  

 
Paragraf 71–75 och 77–96 
 
 
 
 
Maria Viduss, sekreterare 
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§ 71 Kallelse och föredragningslista  

§ 72 Protokollsjusterare  
Handläggare: Christopher Hedbom Rydaeus 

Ärendebeskrivning 
Förslag till ordinarie justerare:   Jan Murman (SD) 
Förslag till ersättande justerare:  Susanne Lindholm (KD) 
Protokollet justeras 2023-05-02 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

1.  Att jämte ordförande utse Jan Murman (SD) till ordinarie att justera 
protokollet med Susanne Lindholm (KD) som ersättare.  

2. Protokollet justeras 2023-05-02. 

§ 73 Anmälan av övriga frågor 
Handläggare: Christopher Hedbom Rydaeus 

Ärendebeskrivning 
Gunilla Werme (L) anmäler en övrig fråga om implementering av 
huvudmannaplan för SYV.  

Susanne Lindholm (KD) anmäler övrig fråga om Övrig fråga - Hur det har gått 
med den satsning som Programnämnd Barn och utbildning gjorde på Studie- 
och yrkesvägledare? 

§ 74 Anmälan av jäv  
Handläggare: Christopher Hedbom Rydaeus 

Ärendebeskrivning 
Christopher Hedbom Rydaeus (M) anmäler jäv i ärende § 82 Beredning- Svar 
på remiss från Skolinspektionen gällande ansökan från DBGY Juvelen AB 
(Drottning Blankas Gymnasieskola). 

Yvette Hendeberg Strand (M) anmäler jäv i ärende § 88 Beredning - Flytt av 
Samhällsvetenskapsprogrammet för elever med högfungerande autism 
(SAHA). 

§ 75 Godkännande av ärendelista  
Handläggare: Christopher Hedbom Rydaeus 

Ärendebeskrivning 
Godkännande av ärendelista. 
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Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

- Ärendelistan godkänns 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

- Ärendelistan godkänns 

§ 77 Information - Rapport sociala investeringar Bryggan, 
en uppföljande utvärdering  
Ärendenummer: Gya 314/2023 
Handläggare: Yvonne Haneskog 

Ärendebeskrivning 
Rapporten avser en uppföljande utvärdering av den tidigare sociala 
investeringen Bryggan – från destruktiv frånvaro till måluppfyllelse som 
genomfördes under tre år från höstterminen 2017 till vårterminen 2020. 
Rapporten syftar till att utvärdera vilka medelfristiga effekter som uppstått efter 
investeringen Bryggans slut avseende dess övergripande målsättning, fler inom 
målgruppen når gymnasiebehörighet efter årskurs 9, samt den kvantitativa 
målsättningen antalet nya skolplaceringar i extern verksamhet ska minska med 
100 procent. Statistiken visar att Örebro kommun fortfarande placerar elever 
externt i referensalternativet Magelungen, trots att Bryggan finns. Anledningen 
bakom att 15 elever i genomsnitt årligen fortfarande placeras externt kan vara 
flera men mycket tyder på att Bryggan behöver utvidgas för att kunna ta emot 
även yngre elever. 

I rapporten följs de 17 elever som tagit del av insatser i Bryggan under 
investeringstiden. Av dessa elever som tagit del av insats och lämnat Bryggan 
har endast en elev lämnat med tillräckligt många godkända betyg för att vara 
behörig till ett gymnasieprogram. Det kan konstateras att uppnå kraven för en 
gymnasiebehörighet under tiden för insats inte är en rimlig målsättning och 
som därmed inte återspeglar en rättvis bild av verksamheten. Utmaningar 
kopplade till tillgång till data är påtagliga för utvärderingens förutsättningar att 
genomföra en bedömning och besvara om satsningen uppnått den 
övergripande målsättningen. Då de allra flesta eleverna som placeras i Bryggan 
efter avslutad insats går vidare till gymnasieskolans introduktionsprogram är en 
slutsats att ett nära samarbete mellan verksamheten och gymnasieskolan är 
nödvändig. 

Ytterligare ett resultat i utvärderingen är att verksamheten inte förväntas 
resultera i större effekter jämfört med om målgruppen placerats externt. Under 
antagandet att en placering i Bryggan resulterar i likvärdiga resultat, förväntade 
utfall och effekter men kostar mindre att bedriva är Bryggan välinvesterade 
pengar ur ett kommunalekonomiskt perspektiv. Utifrån detta antagande är en 
slutsats att det är att föredra att bedriva verksamhet i egen regi. För att 

Digitalt justerat



ÖREBRO Protokoll  

  5 (20) 

satsningen ska gå break-even ur ett samhällsekonomiskt perspektiv krävs att 
åtta elever uppnår kraven för gymnasiebehörighet tack vare satsningen.  Om 
satsningen kan bedömas som samhällsekonomiskt lönsam kan emellertid inte 
verifieras utifrån tillgänglig statistik. 

I samband med denna utvärdering har ingen ny avgörande information 
framkommit som påverkar tidigare bedömning av prognosticerad 
effektrealisering och heller inte återföring till fonden. Däremot, i utvärderingen 
framkom att det blev en lägre totalkostnad för verksamheten vid projektavslut 
jämfört med prognos i slutrapport och således justeras återföringen för att 
motsvara det lägre kostnadsutfallet. Enligt den reviderade återföringsplanen 
återstår återföring för endast en nämnd, Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden totalt 53 tkr fördelat över åren 2022–2023. 

Beslutsunderlag 
-Rapport sociala investeringar - Bryggan, från destruktiv frånvaro till 
måluppfyllelse, en uppföljande utvärdering  
-Tjänsteskrivelse till Kommunstyrelsen  
-Presentation Uppföljande utvärdering Bryggan 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

- Informationen läggs till handlingarna.  

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

- Informationen läggs till handlingarna.  

§ 78 Information - Migrationsverkets prognos över 
flyktingmottagande 
Ärendenummer: Gya 453/2023 
Handläggare: Stefan Ask, Stefan Sjöbäck 

Ärendebeskrivning 
Nämnden får på sammanträdet information om migrationsverkets prognos 
över flyktingmottagande.  

Beslutsunderlag 
-Presentation Information Migrationsverkets prognos över flyktingmottagande 
april 2023 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Informationen tas till protokollet. 
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Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Informationen tas till protokollet. 

§ 79 Beslut - SFI för flyktingar med tidsbegränsat 
uppehållstillstånd enligt massflyktsdirektivet 
Ärendenummer: Gya 452/2023 
Handläggare: Stefan Ask 

Ärendebeskrivning 
Kriget i Ukraina har pågått i över ett år och visar inga tecken på avmattning. 
Många flyktingar som sökt sig till Sverige och Örebro kommun förväntas bli 
kvar och försöker etablera sig. Juridiskt behandlas de som beviljats 
tidsbegränsat uppehållstillstånd enligt massflyktsdirektivet som asylsökande 
med begränsad rätt till samhällsservice. Normalt ger tidsbegränsat 
uppehållstillstånd rätt till alla offentliga tjänster. 

Regeringen har (2023-03-28) annonserat att de avser att avsätta 100 Mkr i 
statsbidrag för att kommuner ska kunna erbjuda Svenska för invandrare (SFI) 
till de flyktingar som omfattas av massflyktdirektivet. Örebro kommun har 
förutsättningar och vill bidra till att underlätta etableringen genom att erbjuda 
SFI. Under våren skulle kommunen fokusera på språkbedömning och 
kartläggning, och erbjuda studieplatser i mindre omfattning. Under hösten kan 
antalet studieplatser skalas upp så att alla som önskar kan få plats. 

Kostnaden för nämnden bedöms bli maximalt 1 500 000 kr, vilket bör täckas 
av statsbidraget då Örebro kommun utgör ca 1,5-2,0 procent av riket vilket 
skulle motsvara ca 1 500 000 – 2 000 000 kr av statsbidraget. 

Beslutsunderlag 
-Tjänsteskrivelse SFI för flyktingar med tidsbegränsat uppehållstillstånd enligt 
massflyktsdirektivet 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

1. Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen ges i uppdrag att erbjuda 
flyktingar med tidsbegränsat uppehållstillstånd enligt massflyktsdirektivet SFI-
undervisning under 2023. 

2. Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen ansöker om statsbidrag för att 
finansiera insatsen. 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 
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1. Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen ges i uppdrag att erbjuda 
flyktingar med tidsbegränsat uppehållstillstånd enligt massflyktsdirektivet SFI-
undervisning under 2023. 

2. Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen ansöker om statsbidrag för att 
finansiera insatsen. 

§ 80 Beslut - Utse dataskyddsombud  
Ärendenummer: Gya 357/2023 
Handläggare: Maria Viduss 

Ärendebeskrivning 
Den 25 maj 2018 trädde dataskyddsförordningen (GDPR) i kraft och ersatte 
därmed personuppgiftslagen (1998:204). Varje nämnd är fortsatt 
personuppgiftsansvarig enligt dataskyddsförordningen. 

Enligt artikel 37 dataskyddsförordningen ska varje personuppgiftsansvarig 
utnämna åtminstone ett dataskyddsombud. Bestämmelserna om 
dataskyddsombud återfinns i artiklarna 37–39 dataskyddsförordningen. 

 Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutade 2023-01-12 § 14 att utse 
Amanda Skär till dataskyddsombud och har anmält Amanda Skärs 
kontaktuppgifter till Integritetsskyddsmyndigheten (IMY). Förslaget nu innebär 
att ytterligare ett dataskyddsombud utses, utöver redan utsedda Amanda Skär, 
för Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden nämligen Elin Hofsten. 

Beslutsunderlag 
-Tjänsteskrivelse Utse dataskyddsombud, 2023-03-17 
-Dataskyddsförordningen 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

 - Elin Hofsten utses till dataskyddsombud. 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

 - Elin Hofsten utses till dataskyddsombud. 

§ 81 Beslut - Rutin för klagomålshantering  
Ärendenummer: Gya 363/2023 
Handläggare: Markus Karlsson 

Ärendebeskrivning 
Huvudmannens ansvar för att hantera klagomål gällande utbildningen regleras i 
skollagen (4 kap. 7–8 §§ skollagen 2010:800). Enligt skollagen ska alla 
huvudmän ha rutiner för att ta emot och utreda klagomål mot utbildningen, 
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och lämna information om sina rutiner på ett lämpligt sätt. Huvudmannen ska 
vidare se till att nödvändiga åtgärder vidtas om det genom uppföljning, 
klagomål eller på annat sätt framkommer att det finns brister i verksamheten. 

En väl fungerande klagomålshantering ger huvudmannen möjlighet att 
uppmärksamma och åtgärda brister på lokal nivå så tidigt som möjligt. Detta 
bidrar till att problem kan lösas snabbare och närmare eleven. 
Klagomålshanteringen kan också ge viktig information till huvudmannens och 
skolans kvalitetsarbete, vilket kan bidra till högre kvalitet i verksamheterna för 
alla elever. 

Rutinen för klagomålshantering bygger på att Örebro kommuns samtliga 
skolverksamheter från förskola till vuxenutbildning hanterar klagomål på 
samma sätt och har därför utarbetats tillsammans med förskole- och 
grundskolenämnden. 

Beslutsunderlag 
- Tjänsteskrivelse Rutin för klagomålshantering  
- Rutin för klagomålshantering reviderad 2023-04-17 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Rutin för klagomålshantering antas 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Rutin för klagomålshantering antas 

§ 82 Beredning- Svar på remiss från Skolinspektionen 
gällande ansökan från DBGY Juvelen AB (Drottning 
Blankas Gymnasieskola) 
Ärendenummer: Gya 340/2023 
Handläggare: Markus Eklund 

Ärendebeskrivning 
DBGY Juvelen AB har hos Skolinspektionen ansökt om godkännande som 
huvudman för en utökning av en befintlig fristående gymnasieskola vid 
Drottning Blankas Gymnasieskola Örebro i Örebro kommun fr.o.m. läsåret 
2024/2025. Örebro kommun ska inom ramen för ansökan till 
Skolinspektionen yttra sig kring etableringen. Yttrandet ska redogöra för vilka 
ekonomiska, organisatoriska och pedagogiska samt eventuella övriga 
konsekvenser som kan uppstå på lång sikt vid en etablering av den sökta 
utbildningen. 

Ansökan avser utökning av befintlig verksamhet med Vård- och 
omsorgsprogrammet och ska omfatta 36 platser, fullt utbyggd, 2026. 
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Drottning Blankas gymnasieskola bedriver idag sin verksamhet i egna lokaler 
nära Resecentrum i Örebro. Skulle ansökan om utökning beviljas kommer 
samma lokaler att nyttjas även för det ansökta programmet, med förändringen 
att ett metodrum för vård och omsorg ska upprättas. 

Idrottsundervisningen bedrivs huvudsakligen vid Tegelbruket. 

Beslutsunderlag 
- Tjänsteskrivelse Svar på Remiss Dnr. 2023:1168 Ansökan från DBGY 
Juvelen AB daterad 2023-04-25 
- Örebro kommuns yttrande angående ansökan om utökning av gymnasieskola 
DBGY Örebro (DBGY Juvelen AB) daterad 2023-04-24 
- Bilaga - Örebro läns samverkansavtal 
- Ansökan om godkännande som huvudman för en nyetablering av en 
fristående gymnasieskola 
- Missiv/instruktion från Skolinspektionen 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

Nämndens behandling 
Jäv 
Christopher Hedbom Rydaeus (M) delar inte i handläggning av ärendet på 
grund av jäv.  

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

§ 83 Beredning- Svar på remiss från Skolinspektionen 
gällande ansökan från Stadsmissionens skolstiftelse 
(Grillska Gymnasiet) 
Ärendenummer: Gya 353/2023 
Handläggare: Markus Eklund 

Ärendebeskrivning 
Stadsmissionens skolstiftelse har hos Skolinspektionen ansökt om att få utöka 
sin Nationellt godkända idrottsutbildning (NIU) inom ett utökat antal 
program. 

En utbildning som har en tydlig elitidrottskaraktär och ett etablerat samarbete 
med ett specialidrottsförbund som är relevant för utbildningen får godkännas 
som en nationell idrottsutbildning. Utbildningen ska också tillstyrkas av 
specialidrottsförbundet. Örebro kommun ska inom ramen för ansökan till 
Skolinspektionen yttra sig kring etableringen. Yttrandet ska redogöra för vilka 
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ekonomiska, organisatoriska och pedagogiska samt eventuella övriga 
konsekvenser som kan uppstå på lång sikt vid en etablering av den sökta 
utbildningen. 

Idag har huvudmannen tillstånd för att bedriva Nationellt godkänd 
idrottsutbildning (fotboll) inom El- och energiprogrammet, estetiska 
programmet, samhällsvetenskapligt program och ekonomiprogrammet. 

Ansökan avser förlängning av Samhällsvetenskapligt program och 
Ekonomiprogrammet, samt utökning med Naturvetenskapliga programmet. 
Det totala antalet platser ska fortsatt uppgå till 60 platser (fullt utbyggt 2026). 

Grillska gymnasiet finns idag i Bettorp norr om Örebro. Idrottsundervisningen 
bedrivs bland annat på Tybblelundshallen, ÖKK, Behrn Arena, Trängen och 
Pettersbergs IP.  

Beslutsunderlag 
- Tjänsteskrivelse Svar på Remiss Dnr. 2023:1049 Ansökan från 
Stadsmissionens skolstiftelse 
- Örebro kommuns yttrande angående ansökan om nyetablering av 
gymnasieskola – Grillska gymnasiet Örebro (Stadsmissionens skolstiftelse) 
- Ansökan om godkännande som huvudman för en nyetablering av en 
fristående gymnasieskola 
- Missiv/instruktion från Skolinspektionen 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

§ 84 Beredning- Svar på remiss från Skolinspektionen 
gällande ansökan från  Magelungen Utveckling AB 
(Magelungens Gymnasium) 
Ärendenummer: Gya 339/2023 
Handläggare: Markus Eklund 

Ärendebeskrivning 
Magelungen utveckling AB har hos Skolinspektionen ansökt om godkännande 
som huvudman för nyetablering av en fristående gymnasieskola vid 
Magelungens gymnasium Örebro i Örebro kommun fr.o.m. läsåret 2024/2025. 
Magelungen utveckling AB driver behandlingsverksamhet samt resursskolor 
inom grundskola och gymnasium, för elever med behov av särskilt stöd. 
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Ansökan avser årskurs 1–3 på gymnasiet; Samhällsvetenskapsprogrammet 
inriktning Samhällsvetenskap (totalt 60 platser fullt utbyggd) samt 
Naturbruksprogrammet inriktning Djurvård (totalt 60 platser fullt utbyggd). 

Undervisning ska bedrivas inom en liten skolenhet med hög lärartäthet. 
Huvudmannen som ansöker kallar undervisningsformen för resursskola. 

Vid en eventuell etablering i Örebro planeras verksamheten vara belägen i 
befintliga lokaler i Kvinnersta norr om Örebro. Där ska all undervisning, såväl 
teoretisk som praktisk bedrivas. För idrottsämnet ska tillgång till idrottshall på 
området erbjudas. 

Örebro kommun ska inom ramen för ansökan till Skolinspektionen yttra sig 
kring etableringen. Yttrandet ska redogöra för vilka ekonomiska, 
organisatoriska och pedagogiska samt eventuella övriga konsekvenser som kan 
uppstå på lång sikt vid en etablering av den sökta utbildningen. 

Beslutsunderlag 
- Tjänsteskrivelse Svar på Remiss - Dnr. 2023:1135 Ansökan från Magelungen 
Utveckling AB 
- Örebro kommuns yttrande angående ansökan om nyetablering av 
gymnasieskola – Magelungens gymnasium Örebro (Magelungen Utveckling 
AB) 
- Bilaga - Örebro läns samverkansavtal 
- Ansökan om godkännande som huvudman för en nyetablering av en 
fristående gymnasieskola 
- Missiv/instruktion från Skolinspektionen 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

§ 85 Beredning- Svar på remiss från Skolinspektionen 
gällande ansökan från Viljan Friskola AB (Viljan Friskola) 
Ärendenummer: Gya 343/2023 
Handläggare: Markus Eklund 

Ärendebeskrivning 
Viljan Friskola AB har ansökt hos Skolinspektionen om godkännande som 
huvudman för en 
gymnasieskola i Örebro kommun fr.o.m. läsåret 2024/25.1 
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Ansökan avser gymnasieplatser inom Estetiska programmet inriktning Estetik 
och media, om totalt 40 platser fullt utbyggd 2026/2027. 

Viljan Friskola ansöker om att få etablera både grundskola och gymnasieskola i 
Örebro, där verksamheten är inriktad på elever som är i behov av stöd för en 
fungerande skolgång. Verksamheten vänder sig till elever med NPF-
diagnos/autismspektrumtillstånd. Verksamheten har också för avsikt att 
erbjuda boendemöjlighet (enligt LSS) för de elever som är i behov av det. 

Verksamheten har ett brett upptagningsområde som sträcker sig till många 
andra kommuner än den där skolan är belägen. Gemensamt är att eleverna har 
en dokumenterad skolproblematik, och placeringen söks i normalfallet av elev, 
vårdnadshavare och hemkommun gemensamt. 

Vid en eventuell etablering i Örebro planeras verksamheten vara belägen i 
befintliga lokaler i Kvinnersta norr om Örebro. Där ska all undervisning, såväl 
teoretisk som praktisk bedrivas. För idrottsämnet ska tillgång till idrottshall på 
området erbjudas. 

Örebro kommun ska inom ramen för ansökan till Skolinspektionen yttra sig 
kring etableringen. Yttrandet ska redogöra för vilka ekonomiska, 
organisatoriska och pedagogiska samt eventuella övriga konsekvenser som kan 
uppstå på lång sikt vid en etablering av den sökta utbildningen. 

Beslutsunderlag 
- Tjänsteskrivelse Svar på Remiss Dnr. 2023:1144 Ansökan från Viljan Friskola 
AB 
- Örebro kommuns yttrande angående ansökan om nyetablering av 
gymnasieskola – Viljan Friskola Örebro (Viljan Friskola AB) 
- Bilaga - Örebro läns samverkansavtal 
- Ansökan om godkännande som huvudman för en nyetablering av en 
fristående gymnasieskola 
- Missiv/instruktion från Skolinspektionen 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

§ 86 Ekonomisk uppföljning  
Ärendenummer: Gya 454/2023 
Handläggare: Annika Ramberg 
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Ärendebeskrivning 
Nämnden får på sammanträdet information gällande ekonomisk uppföljning i 
en ekonomisk månadsrapport. Rapporten innehåller ekonomiskt utfall för 
perioden januari – mars samt en översiktlig analys av utfallet. Månadsrapporten 
sammanställs för att ge nämnden aktuell ekonomisk information under året 
och är ett komplement till delårs- och årsrapporterna där grundligare analys av 
utfallet samt hur det påverkar prognosen för helåret upprättas. 

Beslutsunderlag 
-Ekonomisk månadsrapport mars 2023 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Informationen tas till protokollet.  

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Informationen tas till protokollet.  

§ 87 Beslut - Entledigande av ledamot samt val av 
ledamöter till Stiftelsen Activa 
Ärendenummer: Gya 471/2023 
Handläggare: Nima Poushin 

Ärendebeskrivning 
1988 beslutade kommunfullmäktige i Örebro att tillsammans med Örebro läns 
landsting ”bilda en allmännyttig stiftelse för att främja sysselsättning och 
utbildning för handikappade”. Stiftelsen fick namnet Örebrostiftelsen 
för arbete åt handikappade (ÖAH). Stiftelsen fick senare namnet Activa och 
har till uppgift att skapa möjligheter till sysselsättning för personer med 
funktionsnedsättningar. Stiftelsen har avtal kring samarbete med 
Arbetsförmedlingen samt kommunerna i Örebro, Nora, Karlskoga, Degerfors 
och Kumla.  

Styrelsens ordinarie ledamöter kommer från Region Örebro län och Örebro 
kommun, länets övriga kommuner har tre ersättarplatser. Örebro kommun har 
tre ordinarie ledamöter varav en av ledamöterna utses till vice ordförande. 
Styrelsen består av tjänstemän.   

Örebro kommun har i dagsläget valt in Nima Poushin som ledamot och vice 
ordförande samt Johanna Viberg som ledamot.   

Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen föreslår att Johanna Viberg 
entledigas samt att Patrik Jonsson, förvaltningsdirektör, Socialförvaltningen 
och Stefan Nilsson, områdeschef för funktionsstöd utses till ledamöter i 
Stiftelsen Activas styrelse.   
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Beslutsunderlag 
- Tjänsteskrivelse val till Stiftelsen Activas styrelse 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden:  

1.  Johanna Viberg, områdeschef för Individ- och familjeomsorg entledigas 
från uppdraget som ledamot i Stiftelsen Activa.  

2. Patrik Jonsson, förvaltningsdirektör Socialförvaltningen och Stefan Nilsson, 
områdeschef för funktionsstöd utses till ledamöter i Stiftelsen Activa.  

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar:  

1.  Johanna Viberg, områdeschef för Individ- och familjeomsorg entledigas 
från uppdraget som ledamot i Stiftelsen Activa.  

2. Patrik Jonsson, förvaltningsdirektör Socialförvaltningen och Stefan Nilsson, 
områdeschef för funktionsstöd utses till ledamöter i Stiftelsen Activa.  

§ 88 Beredning - Flytt av Samhällsvetenskapsprogrammet 
för elever med högfungerande autism (SAHA) 
Ärendenummer: Gya 424/2023 
Handläggare: Mokhtar Bennis 

Ärendebeskrivning 
Inom ramen för gymnasieskolans nationella program finns 
Samhällsvetenskapsprogrammet för elever med högfungerande autism, SAHA. 
Programmet är särskilt anpassat för elever med autismspektrumtillstånd (AST), 
det vill säga funktionsnedsättningar som påverkar individens sätt att tänka, vara 
och kommunicera med andra människor. På programmet finns 12 platser per 
årskurs. För närvarande går 34 elever på SAHA.  

SAHA startades runt 2000 och har varit placerat på flera av kommunens 
gymnasieskolor under olika perioder. Sedan 2016 finns programmet på 
Virginska gymnasiet där det ingår i samma rektorsområde som 
introduktionsprogrammen (IM). Programmet placerades där eftersom det 2016 
ansågs vara den bästa lösningen givet programmets ekonomiska 
förutsättningar, tillgången till lokaler och kompetens. 

2019 justerades elevpengen för SAHA. Det möjliggör att programmet idag kan 
placeras där det är mer pedagogiskt gynnsamt sett ur både ett elev- och 
lärarperspektiv. Förvaltningen föreslår därför, som en del i den ordinarie 
översynen av gymnasiets utbildningsorganisation, att SAHA flyttas från 
Virginska gymnasiet till Karolinska gymnasiet från och med starten av läsåret 
2024/2025 samt att flytten sker för alla elever (åk 2 och åk 3) samtidigt. 
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Att placera programmet på Karolinska gymnasiet möjliggör ett ökat samarbete 
med fler högskoleförberedande program än vad som är möjligt på Virginska 
gymnasiet. Programmet blir på så sätt mindre ensamt. På Karolinska gymnasiet 
finns både andra samhällsvetenskapsprogram, estet, naturvetenskap och 
naturbruk, vilket ger möjlighet till breddning. Närheten till andra 
högskoleförberedande program ger också pedagogerna större möjligheter till 
påfyllning genom relevanta ämneskonferenser. 

Förvaltningen bedömer att det finns goda förutsättningar att möta elevernas 
eventuella oro och trygga dem inför flytt i den kommande processen. Detta 
eftersom det kan ske ett förankringsarbete under hela det kommande läsår. Det 
har också genomförts en barnkonsekvensanalys. Rektorerna har en tydlig plan 
för hur flytten ska hanteras och hur elevernas frågor kan fångas in och 
besvaras. Eleverna kommer att kunna besöka de nya lokalerna vid flera 
tillfällen under året. 

Beslutsunderlag 
- Tjänsteskrivelse Flytt av Samhällsvetenskapsprogrammet för elever med 
högfungerande autism daterad 2023-04-21 
- Barnkonsekvensanalys daterad 2023-04-17 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

Nämndens behandling 
Jäv 
Yvette Hendeberg Strand (M) deltar inte i handläggningen av ärendet pga jäv. 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

§ 89 Beredning -Riktlinjer för elevresor, skolskjuts och 
inackorderingsbidrag för gymnasieelever  
Ärendenummer: Gya 397/2023 
Handläggare: Anna Lundgren 

Ärendebeskrivning 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden ansvarar för elevresor för elever i 
gymnasieskolan, skolskjuts för elever i anpassade gymnasieskolan samt 
inackorderingsbidrag för gymnasieelever. Elevresor och skolskjuts regleras i en 
riktlinje beslutad av Programnämnd barn och utbildning. Denna riktlinje 
föreslås nu delas upp i en riktlinje för Grundskolenämnden och en riktlinje för 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden. 
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Inga förändringar i sak föreslås, utom gällande elevresor för elever med 
växelvis boende. Där föreslås en ändring i linje med ny dom från Högsta 
förvaltningsdomstolen. 

Riktlinjer för inackorderingsbidrag har fastställts i tre separata nämndbeslut 
fattade av tidigare Gymnasienämnden. Dessa föreslås nu föras in i 
riktlinjedokumentet. 

Det saknas uppgift om hur många gymnasieelever som har växelvis boende. 
Antalet har uppskattats utifrån antalet elever i grundskolans årskurs 7–9, som 
beviljats skolskjuts vid växelvis boende. Utifrån detta uppskattas en ökning av 
antalet beviljade gymnasiekort med ca 100 per läsår. Det medför en ökad 
kostnad om ca 600 tkr per kalenderår (med en halvårseffekt för 2023 om ca 
300 tkr). Detta finansieras genom den förvaltningsövergripande driftbudgeten. 

Beslutsunderlag 
-Tjänsteskrivelse Riktlinjer för elevresor, skolskjuts och inackorderingsbidrag 
för gymnasieelever 2023-03-27 
-Riktlinjer för elevresor, skolskjuts och inackorderingsbidrag för 
gymnasieelever 
-Riktlinje för skolskjuts och elevresor, Bou 1579/2020 
-Protokollsutdrag Gymnasienämnden, 2011-05-18 § 44 
-Tjänsteskrivelse, justering av riktlinjer för inackorderingsbidrag, Dnr 66/03 
022 
-Protokollsutdrag Gymnasienämnden, 2010-05-10 § 54 
-Protokollsutdrag Gymnasienämnden, 2003-06-10 § 53 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Ärendet är berett på dagens sammanträde. 

§ 90 Information- Gymnasieantagning 2023 
Ärendenummer: Gya 467/2023 
Handläggare: Tina Ottosson, Mokhtar Bennis 

Ärendebeskrivning 
Nämnden får information om preliminär antagningsstatistik inför höstterminen 
2023 till Örebro kommuns gymnasieskolor. 

Beslutsunderlag 
-Presentation prognos gymnasieantagning 2023 daterad 2023-04-25 
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Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Informationen tas till protokollet. 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Informationen tas till protokollet. 

§ 91 Information - Prognos andel elever med 
gymnasieexamen  
Ärendenummer: Gya 466/2023 
Handläggare: Markus Karlsson 

Ärendebeskrivning 
Nämnden får information om den i nuläget prognostiserade andelen elever 
som förväntas ta gymnasieexamen år 2023. 

Beslutsunderlag 
-Presentation information prognos andel elever med gymnasieexamen  

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Informationen tas till protokollet.  

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Informationen tas till protokollet.  

§ 92 Aktuell information  
Ärendenummer: Gya 159/2023 
Handläggare: Nima Poushin, Christopher Hedbom Rydaeus 

Ärendebeskrivning 
Aktuell information från förvaltningsdirektör Nima Poushin och ordförande 
Christopher Hedbom Rydaeus. 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

-Informationen tas till protokollet.  
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Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Informationen tas till protokollet.  

§ 93 Inkomna skrivelser 
Ärendenummer: Gya 426/2023 
Handläggare: Christopher Hedbom Rydaeus 

Ärendebeskrivning 
Redovisning av inkomna skrivelser till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden. 

Beslutsunderlag 
Sammanställning över inkomna skrivelser till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden. 
-Protokoll Samverkansgrupp GAF 2023-02-09 
-Protokoll Samverkansgrupp GAF 2023-03-16 
-Protokoll Skyddskommitté GAF 2023-03-16 
-Beslut Skolinspektionen efter kvalitetsgranskning av undervisningen inom 
kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare vid Campus Risbergska i 
Örebro kommun inklusive bilaga 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

- Inkomna skrivelser läggs till handlingarna. 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

- Inkomna skrivelser läggs till handlingarna. 

§ 94 Anmälan av delegationsbeslut  
Ärendenummer: Gya 427/2023 
Handläggare: Christopher Hedbom Rydaeus 

Ärendebeskrivning 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen anmäler beslut som under tiden 1 
mars 2023 till 31 mars 2023 som fattats med stöd av delegation från Gymnasie- 
och arbetsmarknadsnämnden. 

Beslutsunderlag 
Sammanställning över delegationsbeslut som fattats under tiden 1 mars 2023 
till 31 mars 2023 som fattats med stöd av delegation från Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden. 
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- Protokoll Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens utskott för 
försörjningsstöd 2023-03-23 
-Delegationslista Gya mars 2023 
-Delegationsbeslut Elevresor och inackorderingsbidrag fattade under mars 
2023 
-Delegationsbeslut Reseersättning fattade under mars 2023 
-Delegationsbeslut Skolskjuts fattade under mars 2023 
-Delegationsbeslut Målgruppstillhörighet i gymnasiesärskolan/anpassade 
gymnasieskolan fattade under mars 2023 
-Delegationsbeslut Försörjningsstöd fattade under mars 2023 

Förslag till beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden: 

- Anmälan läggs till handlingarna. 

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

- Anmälan läggs till handlingarna. 

§ 95 Övrig fråga - Implementering av huvudmannaplan för 
SYV 
Ärendenummer: Gya 529/2023 
Handläggare: Gunilla Werme (L) 

Ärendebeskrivning 
Gunilla Werme (L) har anmält en övrig fråga om Hur har huvudmannaplanen 
för SYV implementerats på gymnasieskolorna i Örebro kommun? Vidare 
frågar Werme (L) Har alla rektorerna fått information om planen och arbetar 
alla SYV:ar på våra gymnasieskolor på ett likartat sätt?  

Beslutsunderlag 
Övrig fråga Gunilla Werme (L) - Implementering av huvudmannaplan för SYV 

Nämndens behandling 
Enhetschef Markus Karlsson, enheten för kvalitet- och verksamhetsutveckling 
besvarar frågan.  

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Informationen tas till protokollet.  
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§ 96 Övrig fråga - Hur det har gått med den satsning som 
Programnämnd Barn och utbildning gjorde på Studie- och 
yrkesvägledare? 
Ärendenummer: Gya 530/2023 
Handläggare: Susanne Lindholm (KD) 

Ärendebeskrivning 
Susanne Lindholm (KD) har anmält övrig fråga om Hur det har gått med den 
satsning som Programnämnd Barn och utbildning gjorde på Studie- och 
yrkesvägledare? Vidare frågar Lindholm (KD) Hur har det gått med 
implementeringen av SYV-tjänsterna? Hur ser fördelningen ut på de olika 
programmen och skolorna?  

Beslutsunderlag 
-Övrig fråga Susanne Lindholm (KD)  Hur blev det med SYV-satsningen? 

Nämndens behandling 
Enhetschef Markus Karlsson, enheten för kvalitet- och verksamhetsutveckling 
besvarar frågan.  

Beslut 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar: 

-Informationen tas till protokollet. 
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